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19. november 2012 
 
 
I henhold til § 37 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende spørgsmål til 
Naalakkersuisut: 
 

1. Har man indtil nu solgt hellefiske kvoter til folk uden fiskelicens? 
2. Hvor omfattende har handelen imellem fiskerne af hellefiskekvoter været? 
3. Har virksomheder indtil nu opkøbt hellefiskekvoter? 
4. Hvor mange unge mennesker, som er under 35 år fået afslag for deres ansøgning om 

hhv. fiskeri og fangstbevis i 2011 og 2012? 
5. Hvor mange unge mennesker som er under 35 år fået afslag for deres ansøgning om 

hellefiskelicens i årene 2011 og 2012? 
6. Hvor mange fartøjsejere med fartøjer på 6 meter har ingen hellefiskekvote for 2012? 

(Medlem af Inatsisartut Kristian Jeremiassen, Siumut) 
 
Begrundelse: 
Jeg har fået kendskab til at virksomhedsejere har rettet henvendelse for at købe hellefiskekvoter, 
hvorfor jeg er ængstelig over, at personer med stærk økonomi, kan overtage det kystnære fiskeri 
efter hellefisk. Det kan i værste fald resultere i, at enkeltpersoner der indtil nu har drevet fiskeri på 
området kan ende med at blive passive tilskuere til fiskeriet, fordi fiskeriet gradvist bliver overta-
get af virksomheder, der i kraft af deres likvide midler står i en stærkere position. 
 
Jeg ønsker at mine spørgsmål bliver besvaret inden for 10 arbejdsdage. 


